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“A Barcelona som 200.000 famí-
lies i, si ens organitzem, podem
aconseguir un canvi històric. Hem
dit prou”. Amb aquestes paraules
es va presentar el dia 9 de maig da-
vant dels mitjans de comunicació
el Sindicat de Llogaters. Durant la
presentació, un dels seus porta-
veus, Jaime Palomera, va afirmar
que “si els propietaris sempre han
estat organitzats, és hora que els
llogaters també ho estiguem”. Tres
dies més tard, el dia 12, es va cele-
brar l’acte públic de presentació al
Casinet d’Hostafrancs, que es va
omplir a vessar.

Feia mesos que la creació del
Sindicat de Llogaters es gestava.
L’augment dels preus de lloguer a
la ciutat no ha parat de créixer en
els darrers temps. En l’últim any
l’augment ha estat del 9% i a finals
del 2016 el preu mitjà per llogar un

pis era de 801 euros. “Un de cada
tres treballadors cobra menys de
843”, recorden des del sindicat en
el seu manifest fundacional. Un
manifest on es pot llegir que el nai-
xement del sindicat té per objec-
tiu “la defensa del dret a l’habitatge
i un lloguer assequible, estable, se-
gur i digne”. Al mateix temps,
també es reivindica que es garan-
teixi “la funció social dels habi-
tatges a través de la ferma pro-
tecció de l’ús residencial per sobre
de l’ús econòmic o especulatiu de
qualsevol tipus”.

CONTROL DE PREUS
Una de les mesures que demana el
Sindicat de Llogaters és “el des-
envolupament de mesures legis-
latives pel control i la limitació dels
preus del lloguer”. Tot i que l’A-
juntament també s’ha mostrat
partidari d’aquesta mesura, i ha po-
sat d’exemples les ciutats de París
i Berlín, les competències en la ma-
tèria són estatals i el govern es-
panyol no està per la labor. De fet,

el ministre de Foment, Iñigo de la
Serna, ho va descartar el passat
mes d’abril durant una trobada que
va tenir amb l’alcaldessa Colau. 

I què ens pensen els experts
d’aquesta proposta? Montse Pa-
reja, professora d’Economia i in-
vestigadora de la Universitat de
Barcelona i especialista en el mer-
cat de lloguer, afirma que “el con-
trol de preus té, històricament,
efectes negatius”, tot i que afegeix
que “actualment podria tenir sen-
tit en determinats barris, ja que el
mercat no ho pot resoldre tot”. Pa-
reja considera que la situació del
mercat de lloguer a la ciutat s’ex-
plica per diversos factors, entre els
quals hi ha “un mercat de lloguer
històricament reduït” i una “man-
ca d’habitatge social que cobreixi
les necessitats de sostre de deter-
minats col·lectius”, cosa que pro-
voca  que “aquesta funció l’hagi as-
sumit el mercat de lloguer”.

Qui no veu gens bé aquesta op-
ció és el president de la Cambra de
la Propietat Urbana, Josep Ràfols.

“És poc eficient per solucionar els
problemes. La situació de Berlín i
París no té res a veure amb Bar-
celona. La primera és una ciutat
subvencionada i amb molt de sòl
i la segona té uns preus més alts
que no admeten comparació amb
Barcelona”, apunta Ràfols. Se-
gons el president de la Cambra de
la Propietat Urbana, el que és ne-
cessari és “fer créixer el parc de llo-
guer, però cal donar garanties als
inversors”. 

DESNONAMENTS INVISIBLES
Durant la presentació als mit-
jans, els portaveus del Sindicat de
Llogaters també van alertar del fe-
nomen dels desnonaments invi-
sibles que s’estan produint a cau-
sa de la finalització dels contrac-
tes de lloguer firmats el 2012.
“Només aquest any finalitzen
44.000 contractes a Barcelona”,
van afirmar. Els desnonaments in-
visibles són els casos on es pro-
dueix un augment del lloguer per
part del propietari i el llogater es

veu obligat a marxar de casa.
“Això provoca desplaçaments in-
visibles de població que no apa-
reixen a les estadístiques”, va
apuntar Lourdes García, una de les
portaveus del sindicat. 

Davant d’aquest panorama,
des del Sindicat de Llogaters han
decidit que mostraran una actitud
combativa cap a les administra-
cions. De fet, a la part final del ma-
nifest recorden la vaga de llo-
guers del 1931 com un exemple
que “la defensa dels drets dels in-
quilins no és una experiència nova
a casa nostra”. “Nosaltres farem
servir tots els mitjans al nostre
abast per pressionar les admi-
nistracions i els propietaris que es
lucren injustament. I tots els mit-
jans significa tots els mitjans”, va
advertir Palomera durant l’estre-
na del sindicat. La resposta de la
Cambra de la Propietat Urbana no
es va fer esperar i, dos dies després,
el seu gerent va advertir que “cal
anar amb cura perquè als propie-
taris no se’ls pot atemorir”. 

Els llogaters ja tenen sindicat
» El Sindicat de Llogaters es presenta demanant mesures legislatives “pel control dels preus de lloguer”

» L’entitat recorda la vaga de lloguers del 1931 i diu que farà servir “tots els mitjans” per fer pressió

Albert Ribas
BARCELONA

El Casinet d’Hostrafrancs es va omplir per la presentació del sindicat i un centenar de persones van haver de seguir l’acte des del carrer. Fotos: Sindicat de Llogaters
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L’Eixample és el districte que té
unes xifres més altes de conta-
minació de l’aire, principalment
a causa de l’elevat trànsit de ve-
hicles privats. Aquesta situació
ha provocat que, des de fa temps,
el debat al voltant de la mobili-
tat sigui un dels més vius que hi
ha al districte.

La necessitat de reduir la pre-
sència de vehicles privats, espe-
cialment els cotxes, ja no només
al districte, sinó a tota la ciutat, és
transversal.  Ho defensen els par-
tits polítics, les entitats veïnals i les
associacions mediambientals.
Barcelona va posar en marxa fa
més d’un any el ‘Compromís de
Barcelona pel Clima’, que vol que
l’any 2030 les emissions de CO2
per càpita es redueixin un 40%
respecte dels nivells del 2005. A
banda, a la ciutat també està en
marxa el Pla de Mobilitat Urbana
de Barcelona 2013-2018, que vol

establir les pautes en matèria de
mobilitat per als pròxims anys.

L’EIXAMPLE, AVUI
“En els últims anys a l’Eixample
ja s’han fet petits canvis, com ara
a Francesc Macià, a Marina o al
passeig de Sant Joan, que han fet
que part de l’espai viari hagi pas-
sat als vianants”, explica Ole
Thorson, enginyer especial en
mobilitat i seguretat vial i presi-
dent de l’Associació de Prevenció
d’Accidents de Trànsit. Thorson
afegeix que l’altre canvi que està
en marxa és el que implica la nova
xarxa d’autobusos i remarca que
“ja hi ha força línies de la xarxa or-
togonal en funcionament i els
usuaris les utilitzen de forma ha-
bitual”. Aquest enginyer, que de-
fensa la progressiva disminució
dels cotxes, afirma que “la res-
tricció de l’ús del cotxe és un pro-
cés llarg. Ara ja hi ha consciència
que hi ha d’haver menys cotxes i
en els pròxims anys creixerà”.

Les entitats veïnals també es
mouen en aquesta mateixa línia.
Toni Colomina, president de l’As-

sociació de Veïns de l’Esquerra de
l’Eixample, afirma que “cal ser va-
lents i apostar per una reducció
dràstica dels cotxes. Hem d’en-
tendre que, en el cas de la gent que
es mou pel districte o la ciutat, el
cotxe cal deixar-lo a casa”. En el cas
dels cotxes que arriben de l’exte-
rior de Barcelona, Colomina de-
mana “grans aparcaments a fora
de la ciutat i algun sistema per re-
gular l’entrada de cotxes”. A l’al-
tre costat del districte, l’Associació
de Veïns de la Dreta de l’Eixample
també vol reduir els cotxes. Fa un
any van presentar un projecte
per pacificar el carrer Girona. El
seu president, Jaume Artigues, ex-
plica que des de l’associació de-
fensen “un eix de vianants que
connectaria Gràcia amb el barri de
Sant Pere”  i apunta que són par-
tidaris d’anar guanyant la batalla
“a partir d’actuacions concretes”.

Una altra entitat que reivin-
dica la reducció del  cotxe privat
és l’Associació de Veïns per un Ei-
xample Sostenible, que aposta
per “peatonalitzar els carrers”.
“Estem preocupats per la conta-

minació perquè ens hi va la sa-
lut”, asseguren.

L’EIXAMPLE DEL FUTUR
I quin ha de ser el futur del districte
per aconseguir un model de mo-
bilitat que redueixi el trànsit i la
contaminació? Dues paraules aflo-
ren amb força: tramvia i superilla.
L’enginyer Ole Thorson és un de-
fensor de la unió del tramvia i ex-
posa, entre altres arguments, que
“faria baixar el trànsit que entra a
Barcelona des del Maresme i el
Barcelonès Nord”. Qui no ho veu
tant clar és Toni Colomina, de
l’Associació de Veïns de l’Esquerra
de l’Eixample. “Em fa l’efecte que
és un projecte molt car. Potser se-
ria millor apostar pels busos elèc-
trics”. Per la seva banda, Jaume Ar-
tigues, de la Dreta de l’Eixample,
creu que “la Diagonal és prou am-
ple per admetre el tramvia”

En l’àmbit polític, la unió del
tramvia és ara mateix una batalla
amb visions oposades. L’actual
govern municipal vol impulsar el
projecte però no ha aconseguit el
suport de la resta de formacions

polítiques. El govern i el Grup
Municipal Demòcrata, el principal
partit de l’oposició, que s’oposa al
projecte i aposta pels busos elèc-
trics, han presentat diferents in-
formes per reforçar la seva posició.
Qui també s’oposa al projecte és el
RACC, que en un estudi ha alertat
que la unió del tramvia contami-
naria més a causa de les retencions
de trànsit que se’n derivarien.

Pel que fa a la superilla, l’Es-
querra de l’Eixample és un dels
barris escollits per a la creació
d’una superilla que està previst
que entri en funcionament l’any
que ve. “Sóc un clar defensor de
les superilles, ja que és un model
que permet baixar els viatges en
cotxe i reduir la contaminació”,
diu Thorson.  Colomina, en can-
vi, veu la superilla com un mo-
del que “només trasllada el pro-
blema d’un lloc a un altre”. “La
reducció dels cotxes s’ha de fer
amb precaució. A nosaltres ens
agrada més parlar d’eixos de
vianants que de superilles”, re-
marca Artigues. Sigui com sigui,
queda molta feina per fer.

El gran repte de l’Eixample
» La millora de la mobilitat és la principal assignatura pendent del districte, amb una alta contaminació

» Hi ha consens sobre la reducció de cotxes però la unió del tramvia o les superilles tenen un futur incert 

Albert Ribas
L’EIXAMPLE

Els cotxes són la principal causa de contaminació al districte. Fotos: Cristian López i Arxiu
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per David Rabadà

La proximitat entre la llar i el
centre educatiu és un factor es-
sencial per conciliar horaris la-
borals i familiars. El problema
apareix quan tens un centre
molt proper a casa però que
aquest pertany a un municipi
veí. Posem el cas entre Vila-
decans i Gavà. Ambdós estant
a tocar amb la Riera de Sant
Llorenç com a límit adminis-
tratiu. Doncs ara uns 900 pa-
res es troben que no poden
matricular els seus fills a l'ins-
titut més proper, el del muni-
cipi veí però al davant de casa,
i s'obligarà a enviar els seus
adolescents a centres situats a
2 i 4 quilòmetres de distància.

En concret, aquests pares llui-
ten per tal que s'obri una nova
línia a l’institut de davant de
casa i així estalviar-se l'èxode
dels seus fills cada matí esco-
lar. L'institut en qüestió no hi
posa impediments, cosa que sí
que ha de fer inspecció i Ser-
veis Territorials ajustant-se a
la normativa. En fi, que la
proximitat al centre existeix
però la normativa allunya
molts estudiants d'aquesta re-
alitat. Aquest no és un fet
aïllat, ans al contrari, passa
massa sovint. Caldria revisar la
normativa i potenciar més la
cooperació entre els municipis.
El bé comú hi entra en joc.

Un diari participatiu

4Escola i conciliació

Actualitat a la xarxa

#FrançaVotaEuropa #MareSuperiora

@Ignasiara: MINICRÒNICA: Macron dóna
esperança/ França i Europa somriuen/ Le
Pen segueix fent por/ i el Brexit segueix
fent pena.

@OlorizJoan: La República Catalana no
només ens allunyarà del règim borbònic,
també de l'autonomisme del peix al cove.
Ni Rei ni Mare Superiora!

#MaiCaminareuSols

@ForcadellCarme: Moltes gràcies a tots
els que ens heu acompanyat fins al TSJC.
Ni intimidacions ni amenaces ens faran
recular en la defensa de democràcia.

Un diari plural

per Albert Cerrillo (Grup Municipal Demòcrata de l’Eixample)

4La Barcelona governada pels Comuns

Més enllà dels gestos, que han
estat molts, m’agradaria donar
un cop d’ull als aspectes cen-
trals que han marcat la políti-
ca municipal de Barcelona en
Comú, durant els seus primers
dos anys de govern a la ciutat.

Transport públic
Les vagues a TMB estan sent la
tònica, deixant de banda les
promeses de transparència i
justícia social fetes en campa-
nya. En el cas de Metro i Au-
tobusos, el govern Colau no ha
fet neteja de la voluminosa
llista de directius col·locats pel
PSC i ICV.

La unió del Tram
Ada Colau i el seu govern donen
suport a un projecte faraònic i
de gran complexitat tècnica: la
unió dels dos Trams per l’avin-
guda Diagonal. Aquest projec-
te, valorat inicialment en 200
milions d’euros, compta amb
molt pocs suports tant entre els
partits com entre els veïns i
veïnes de la zona afectada.

Desnonaments 
L’habitatge, que havia de ser la
joia de la corona del govern,
s’ha convertit, potser, en la

decepció més gran. Segons el
portaveu de la PAH, Carlos
Macias, els desnonaments a
la ciutat estan augmentant
considerablement -8 i 10  dia-
ris- i el problema de l’habitat-
ge està entrant en una deriva
perillosa. Els preus dels llogu-
ers han augmentat de manera
considerable i la gestió es de-
dica a intentar paralitzar l’ac-
tivitat econòmica i posar san-
cions administratives sense
oferir alternatives.

Govern amb el PSC-PSOE
Durant la campanya electoral
BeC va humiliar públicament el
PSC titllant els seus membres
de lladres, corruptes i mafiosos.
Actualment són els seus socis
de govern i sembla que tots
aquells insults i acusacions
han desaparegut. 

A més, durant la campanya
electoral es va prometre una
consulta a tots els barcelonins
per saber si la ciutat s’havia
d’adherir a l’AMI.

El projecte de les Superilles
El que havia de ser un espai de
joc i passeig al mig del Poblenou
ha acabat convertint-se en una
font de queixes. El que havia de

ser un gran projecte de ciutat ha
resultat ser (per culpa d’una
mala execució) un fracàs.

Ada Colau domina la comunica-
ció i incorpora emocions i senti-
ments a la política. No obstant
això, dos anys després, són inca-
paços de posar-se a treballar i ata-
car d’arrel els problemes de la ciu-
tat -contaminació, reactivació
econòmica, millora del transport
públic, més espais verds, gentri-
ficació–, però mantenen política
de confrontació i de no-negocia-
ció amb actors importants de la
ciutat, com ara els comerciants o
l’oposició al consistori.

El govern municipal inten-
ta dur a la pràctica la teoria eco-
nòmica del decreixement, im-
pulsada entre d’altres pel filòsof
Serge Latouche, que té com a
idea principal disminuir de for-
ma controlada i progressiva la
producció. La seva aplicació
està tenint l’efecte contrari: els
grans propietaris d’hotels i pi-
sos aprofiten la paralització de
l’economia i de la creació d’o-
ferta que han causat les políti-
ques de l’Ajuntament per apu-
jar preus i especular de mane-
ra abusiva, causant un efecte
diametralment oposat al pretès.

Maig 2017
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Parlen els
veïns

Òscar
“Ha pujat moltís-
sim, això no es pot
negar. A més, els
llocs on he treballat
(Drassanes, Plaça
Catalunya i l’Ei-
xample) són tres

dels punts on més n’hi ha. Es nota molt
al transport públic i al carrer. En els úl-
tims cinc anys s’ha disparat.”

Anna
“Sí, i a més hi ha ba-
rris concrets on la
situació ha empit-
jorat molt en un pe-
ríode curt de temps.
Fa un any vaig tor-
nar a viure a la Dre-

ta de l’Eixample després de 10 anys fora
i cal fer-hi alguna cosa, perquè ens estan
obligant a marxar fora de la ciutat.”

Àngels
“Em sembla que hi
ha molts turistes,
però potser és un
pèl exagerat parlar
de massa. Ara bé,
també he de dir que
al barri on jo visc no

afecta tant. Crec que el turisme és bo per
a la ciutat, genera ingressos i llocs de tre-
ball. Jo no ho restringiria gaire.”

Edgar
“Sí. Crec que n’hi
ha massa, però a
més està mal repar-
tit. Visc al centre i la
massificació és alar-
mant. S’hauria de
fer alguna cosa per-

què tot el volum de gent no es concentri
a la Rambla, la Sagrada Família i l’Ei-
xample. Descentralitzar-lo.”

Creus que hi ha massa turisme a la ciutat?
per Toni Enguix

Un diari obert

A la ràdio cada dia es pot sentir que bé
que ho fan els de la Renfe i amb tot el
desvergonyiment expliquen als oients
alguna facècia positiva, com que el dia
de les curses de Fórmula 1 a Montmeló
hi arribarà un tren cada 15 minuts.
Quan s’informa sobre el trànsit de les
carreteres i serveis de transport no hi
ha dia que no es notifiqui alguna inci-
dència, especialment a Rodalies, com
que ha caigut una catenària, un tren
avariat al mig del recorregut amb gent
caminant per les vies, serveis d’auto-
cars entre estacions en substitució
dels trens que no funcionen... per mil
excuses variades. I no parlem dels re-
tards. Que els ho diguin als pobres i
emprenyats viatgers que cada dia van
a la feina i les passen ben magres per
arribar a l’hora al seu destí. És de su-
posar que els soferts usuaris de Ren-

fe, cada vegada que escolten l’anunci,
els agafi un rampell de mala bava i se’n
recordin dels qui en teoria són els res-
ponsables del desgavell continuat dels
trens. Entre el Ministerio de Fomen-
to i el Gobierno de España ens tenen
ben collats. Però per a ells és com si no
passés res. Continuen insultant el per-
sonal amb els seus anuncis per la rà-
dio i ja us ho fareu que d’inversions en
les línies i posada al dia i renovació dels
trens ja ho faran algun any. Amb les
promeses, incomplertes contínua-
ment, de la millora dels accessos als
ports de Barcelona i Tarragona i l’eix
mediterrani, ja n’estem escaldats. Pot-
ser ho faran, si necessiten els vots dels
catalans per perpetuar-se en el poder?
Amb una mica de sort ja no farà falta,
perquè els catalans ja no podran posar-
hi remei. Ja no hi serem!

per Jordi Lleal per Sergi Villena

A les portes de finalitzar una tempo-
rada irregular en què el primer equip
de futbol ha tingut alts i baixos cons-
tants, la decisió més difícil per a la di-
rectiva de Bartomeu és la d'escollir el
nou inquilí de la banqueta. Especial-
ment per la transcendència que tindrà
en el futur pròxim de l'entitat. És un
tema ineludible des del mateix mo-
ment que Luis Enrique va anunciar, ja
fa gairebé dos mesos, que no conti-
nuaria. I volem creure que ja s'ha tre-
ballat de valent en aquest sentit, i que
el nom del futur entrenador està de-
cidit i a punt de fer-se públic. Segura-
ment no trigarem a saber-ho, però per
ara les travesses parlen de diversos
noms amb un denominador comú: el
coneixement de la casa. Aquesta és la
principal premissa a l'hora de plante-
jar-se qualsevol opció. 

Dels que més se'n parla, només
l'actual tècnic del Sevilla Jorge Sam-
paoli és l'únic que no compleix amb
aquest requisit. Però té molts núme-
ros de convertir-se en el nou selec-
cionador argentí després de la mala
experiència de Bauzá, i per tant que-
daria descartat. La resta dels que
més sonen (Valverde, Koeman, Cocu,
Pizzi, Blanc, Òscar García…) han for-
mat part del vestidor blaugrana com
a jugadors en algun moment de les se-
ves carreres. D'entre la llista dels qui
vindrien de fora del club, és Valver-
de de qui més se'n parla. I paral·lela-
ment apareix la candidatura conti-
nuista de Juan Carlos Unzué. L'actu-
al segon de Luis Enrique, si es donés
el cas, protagonitzaria un relleu si-
milar al de Tito Vilanova quan va
marxar Guardiola. 

Però Unzué no sembla, com ales-
hores Tito, gaudir d'un consens unà-
nime. És cert que si l'equip acaba con-
querint Lliga i Copa seria un bon aval
per a un home que porta molts anys a
Can Barça, i que coneix perfectament
l'actual plantilla. Però es respira en l'am-
bient una mena de desig de fer un re-
inici, no dràstic però sí estilístic. I per
tant començar una nova etapa que no
begui del passat recent. La incògnita és
saber si la junta -de tots és sabut el seu
conservadorisme- té el mateix pensa-
ment que l'aficionat. 

Els qui estaven convençuts que
l'escollit seria Valverde, esperaven im-
pacients la compareixença del president
de l'Athletic de Bilbao Josu Urrutia fa
pocs dies. Urrutia no va dissipar dub-
tes, només va deixar més interrogants
assegurant que encara té pendent una
conversa amb l'actual entrenador del
club que presideix. Sembla clar que Val-
verde marxarà després d'un cicle de
quatre temporades a Lezama, però
haurem d'esperar encara per conèixer
la seva destinació. El seduirà l'oportu-
nitat d'entrenar un club gran, després
de diverses experiències en equips de
perfil mitjà? O potser desitja, com Luis
Enrique, prendre's un temps de des-
cans? Aviat ho sabrem. 

En qualsevol cas hauria de ser im-
peratiu que a hores d'ara el Barça esti-
gui ja treballant, amb el vistiplau del fu-
tur tècnic, en les línies mestres de la
temporada que ve. Un retard excessiu
en una decisió d'aquesta magnitud pot
provocar, com ja hem comprovat en la
present campanya a la secció de bàs-
quet, començar el nou projecte amb
presses i manca de rigor.

@oriolserra: #Merkel destaca la victòria
electoral de #Macron com una esperança
per a França, Alemanya i Europa. La can-
cellera diu que es trobaran aviat.

@jordibaiget: No ens cansarem d'acom-
panyar i donar suport als que han de 
respondre davant la justícia per defensar
la #democràcia. #LoveDemocracy.

@escolteume: D'això de la Ferrusola em
fascina que empri un pseudònim tan PER-
FECTE com "Mare Superiora" i signi la nota
amb el seu nom de pila real. WTF?

Opinió en 140 caràcters

4Renfe, Espanya 4La decisió més transcendent
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Un diari compromès

Han passat molts anys des que Miquel
Roca i Jordi Pujol, per aquest ordre de
mena i convicció, van decidir no fer
cas a Trias Fargas, intel·lecte, sentit
d’estat, economia i no pas el millor
dels egos, i renunciar al concert eco-
nòmic que oferia, com també féu
amb els bascos, el govern d'UCD li-
derat pel ja desaparegut Adolfo Sua-
rez. Quan les virtuts d’aquella "anti-
galla" en l’argot de Roca del moment
es feren més que evidents, va ser
molt fàcil i mesquí recórrer a ETA com
a justificació que els bascos, aquí per
PNB, tinguessin els calés i els catalans,
decisió pròpia, es quedessin amb un
bon pam de nas i les factures que sem-
pre ajuden a fer-te caure davant la no-
tòria, crua i inapel·lable realitat. Des-
prés hem après que Pujol i Roca eren
grans polítics i estadistes, homes de
món, brillants gestors quan després
d’aquesta magna i indigesta decisió, la
seva diligència hauria de quedar se-
riosament revisada, corrupteles i in-
fantes al marge. Així jo em pregunto,
a tall d'anècdota, com pot ser que Con-
vergència ja no existeixi més que per
causes d'intendència, i el PNB aquest
any compleixi 121 anys d'història. Al-
guna virtut deuen tenir els bascos "pe-
nebistes" i algun defecte deuen tenir
els catalans convergents. Trist, sens
dubte, però real.

Quan algú des de Catalunya acusa
els bascos, sempre pel PNB, d’insoli-
daris, és que realment no ha entès res
del vertader estat de les coses. Els bas-
cos sempre van a la seva, i fan molt bé;
mentre que els catalans, com ens deia
un altre basc, Unamuno, ens perd
l'estètica i, afegeixo jo que no sóc basc
(però de vegades quasi), la carrinclo-
neria i voler crear falsos i frívols relats
que deuen, a orelles d’alguns, sonar bé.
Els bascos, i que no se’m malinterpreti,
són espanyols, i de tota la vida. Ells en
bona part han fet Espanya, però són
espanyols mentre no els toquin els
furs, i el dia que ho facin deixaran de
ser espanyols. Així de senzill, així de
pràctic i així de mundà. No és casua-
litat que les primeres lletres en caste-
llà i en basc apareguin en el mateix text
i en una zona de confluència com la
Rioja. Els catalans, res de collonades
o bravates racials, som com bé deia
Fernández Ordóñez “otra cosa”. El
problema és que de vegades sembla
que no ho sapiguem.

Un estat es defensa amb un exèr-
cit i es manté amb recursos, que vol dir
diners. Sense aquestes dues premisses
no hi ha política, d'aquí la referencia
a Trias Fargas. Pot haver-hi postureig
o escenificació, que és el que ha ca-

racteritzat l’autonomia catalana des de
l’any 1980. Si Catalunya disposés de la
clau de la caixa, com tenen les dipu-
tacions basques, lluny del que pensen
algunes ments ingènues o malinten-
cionades, ja faria temps que seríem in-
dependents. Com en una empresa, un
país cerca nous objectius i quan la cai-
xa és plena els teus objectius no es li-
miten a pidolar crèdits amb el Montoro
de torn i els teus horitzons són plane-
taris i no messetaris com encara són.
Catalunya, i aquest és el nostre gran ac-
tiu i manera de salvació, té la llengua,
la cultura, la història i el dret, i per tot
això i més no som bascos; i sense do-
blers, i això té el seu mèrit, cerquem la
independència. Bàsicament perquè el
règim autonomista, de grans i fidels
devots abans esmentats i d’altres que
no, socialistes i comunistes d'erràtica
vida i convicció, va assentar incons-
cientment i indeguda les bases de la
seva pròpia autodestrucció. La lliber-
tat i la democràcia, com sigui d’im-
perfecta a Espanya, va mostrar amb tot
el rigor i profusió les deficiències d’un
sistema pensat per a Castella, però in-
adequat per a Catalunya.

Els catalans farem bé d’ignorar
els bascos, desitjar-los bon vent i dei-
xar-nos d’emmirallar en d’altres po-
bles. Sembla una obsessió a casa nos-
tra, que també fan el seu camí, com els
escocesos. No costa gaire d’entendre,
quan no tens problemes d’autoestima,
que som catalans, volem seguir-ho es-
sent i no necessitem falsos testimonis
ni relats pomposos d’altri. Les en-
grunes autonomistes que se les endu-
guin d’altres, nosaltres del que es
tracta és de fer el pas endavant que tot
poble digne i decent -i afegiria teme-
rós de Déu- ha fet al llarg de la histò-
ria quan no ha estat físicament sub-
jugat: la independència. Quan siguem
independents no ens caldran consig-
nes a favor del pacte fiscal, de l’Espa-
nya plural o del federalisme, i encara
menys parlar de fer repúbliques dins
la monarquia o que votar sí en un re-
ferèndum d'independència no equival
a la materialització d’aquesta. Quan si-
guem independents serem grans, ma-
jors d’edat i prendrem les nostres de-
cisions d’acord amb l'interès general,
l'ètica i la responsabilitat. I recordarem
amb rialles com de rucs vam ser re-
nunciant al concert, però no pels di-
ners, sinó per la ràpida via vers la in-
dependència. No és una casualitat
que en els mítings de les autonòmiques
de l’any vuitanta quan Trias Fargas, el
del concert també, parlava d’estat ca-
talà, Roca i Pujol, sempre per aquest
ordre, el fessin callar. I aquí ho deixo.

per Marc Gafarot

L’anunci de la licitació de compra de
8.000 urnes és el primer moviment
públic i tangible d’un Govern deter-
minat a fer el referèndum i a organit-
zar-lo de forma col·legiada i solidària.
Bon senyal, a l’espera de conèixer
quin dia es muntaran aquestes urnes
i quina papereta s’hi podrà introduir.
Però fa la impressió que aquest gest no
respon estrictament a una unitat d’ac-
ció independentista tan pura com re-
clama el carrer, sinó més aviat al re-
partiment dels èxits o els fracassos en-
tre el PDeCAT i ERC l’endemà del re-
ferèndum, quan començarà la cursa
electoral i JxSí morirà, sigui quin sigui
el veredicte dels catalans. Conceptu-
alment, els partits són eines concebu-
des per arribar al poder i manar i no
pas per fer de crossa de ningú. En
aquest sentit, estaria justificada la lò-
gica dels aparells de l’antiga CDC i dels
republicans de preparar-se per al pro-
per assalt al poder, si no fos perquè
aquesta lògica només és sensata en pa-
ïsos que gaudeixen d’una normalitat
democràtica absoluta, però no en na-
cions en perill de ser anorreades.  

A quatre mesos perquè expiri el ter-
mini establert pel full de ruta pactat
entre JxSí i la CUP, i sense data i pre-
gunta, cada partit prepara per separat
la seva campanya pròpia per al ‘Sí’, fins
al punt ridícul de competir per qui
anuncia abans els seus plans i quina
part de l’electorat pretén monopolit-
zar en campanya. Revifa així l’eix es-
querra-dreta i classes populars-bur-
gesia, un eix que, novament, només té
sentit ple en un país normal. El mo-
ment és excepcional, cal una campa-
nya política i socialment excepcional
com la del Yes Scotland, transversal,
unitària i no partidista, amb la socie-
tat civil i els partits independentistes
treballant colze a colze sense cap altre
horitzó que la victòria democràtica del
‘Sí’. Es poden fer diverses campanyes
simultànies pel ‘Sí’ aprofitant la pe-
netració de partits i entitats diverses

en cada territori, però és imprescin-
dible que es faci sota un mateix pa-
raigua, que podrien gestionar l’ANC i
Òmnium, i amb el compromís de no
convertir la campanya del referèn-
dum en una precampanya electoral.

Mentrestant, el focus internacional
del procés s’ha desplaçat. Ja no és si els
catalans s’atreviran o no a desafiar
l’Estat i la Constitució, sinó com reac-
cionarà Madrid quan es trobi el refe-
rèndum i quines línies vermelles de-
mocràtiques gosarà traspassar per im-
pedir que els catalans votin. L’única es-
perança de Madrid i de l’unionisme a
Catalunya, que per cert, ja fa campanya
pel ‘No’, és que l’independentisme ex-
ploti internament, que les desavinen-
ces entre ERC, el PDeCAT i la CUP si-
guin més fortes que la unitat necessà-
ria per suportar el setge cada vegada
més potent que les clavegueres de l’Es-
tat i la justícia espanyola aplicaran so-
bre el procés. Hi haurà amenaces, gu-
erra bruta, filtracions, inhabilitacions
i pressions de tota mena.

El Govern, el Parlament i els partits
que s’aboquin a convocar el referèndum
necessitaran la mobilització constant al
carrer. Però alhora, els ciutadans ne-
cessitaran proves de lleialtat d’aques-
tes institucions. N’hi ha una de molt
gràfica que encara no s'ha produït
malgrat que hi ha hagut ocasions. Una
foto que crearia un gran malestar en-
tre els que primen la seva ideologia so-
cial abans que l'alliberament nacional,
però que dispararia l'optimisme de
bona part dels independentistes i faria
un mal terrible a Madrid: la cupaire
Anna Gabriel i l’expresident Artur Mas
dalt de l’escenari en un acte unitari pel
‘Sí’, acompanyats de tots els partits im-
plicats i de les entitats de la societat ci-
vil. De punta a punta del sí, sense
complexos ni odis, per una causa de-
mocràtica superior. La foto faria his-
tòria. Aquí i allà.

Publicat a El Món.cat

per Gemma Aguilera

@encampanya: -Susana, ¿has visto lo de
Pedro ofreciéndome pactar? -Di que no.
-¿Seré vicepresidente? -Ministro, no te
pases. -Presi del Congreso. -Vale.

@jesuso: Si Ciutadans i PSOE no veuen
que és necessària una moció de censura,
ni el primer representa la regeneració ni el
segon el socialisme obrer.

@CristianSeguraA: Un dia fóra bo re-
conèixer els (pocs) periodistes catalans
que van qüestionar el pujolisme quan
aquest manava, molts d'ells des d'El País.

Opinió en 140 caràcters

4Bascos i catalans 4Gabriel i Mas, junts pel 'Sí'
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SOLIDARITAT4A Catalunya
hi ha un centenar d’infants d’entre
0 i 6 anys que viuen en centres de
protecció. Són nens i nenes que du-
rant un temps no poden estar amb
la seva família biològica perquè no
se’n pot fer càrrec i necessiten una
família acollidora que els ofereixi
l’entorn d’atenció, dedicació, esti-
mació i tendresa que necessiten. 

És en aquest sentit que el De-
partament de Treball, Afers So-
cials i Famílies ha dissenyat un pla
estratègic per aconseguir més fa-
mílies d’acollida. Aquest pla conté
mesures de suport econòmic, tèc-
nic i administratiu per a les famílies
acollidores i una campanya inten-
siva i sectorialitzada de promoció
de l’acolliment i de cerca de famí-
lies. L’objectiu és garantir el dret
dels infants a viure en família acon-
seguint que cap nen o nena de 0
a 6 anys visqui en un centre d’a-
collida o residencial. 

Qui són aquests nens i nenes?
Els infants que esperen una família
d’acollida són infants que, per di-
ferents motius, no poden estar
amb la seva família durant un
temps. És llavors quan la Direcció
General d’Atenció a la Infància i l’A-

dolescència (DGAIA) se’n fa càrrec
i n’assumeix la tutela fins que la fa-
mília biològica de l’infant resol els
problemes que li impedeixen ocu-
par-se’n. Durant aquest temps, els
menors tutelats poden viure en
un centre, amb la família extensa
(avis, tiets, etc.) o en una família aco-
llidora. La Direcció General d’Aten-
ció a la Infància i a l’Adolescència
(DGAIA) i l’Institut Català d’Acolli-
ment i de l’Adopció (ICAA) han de-
cidit apostar per l’acolliment fami-
liar davant del que es fa en centres
per garantir el dret dels infants a viu-
re en família. 

El centenar de nens i nenes
d’entre 0 i 6 anys que viuen en cen-
tres són majoritàriament grups de
germans o infants amb algun tipus
de dificultat en el seu comporta-
ment o diversitat funcional.

Qui pot acollir un infant o ado-
lescent?
Les persones que volen acollir un
infant o adolescent han de dispo-
sar de temps, col·laborar amb els
professionals que fan l’acompan-
yament durant l’acolliment i ac-
ceptar i respectar la història de l’in-
fant i el règim de visites de la fa-
mília biològica. Per fer l'acolli-

ment, tots els membres de la fa-
mília, incloent-hi els fills i filles, si
n'hi ha, han d'estar-hi d'acord.

Quines famílies són més neces-
sàries?
Actualment, hi ha 612 famílies
acollidores a Catalunya que em-
paren 1.017 nens i nenes, però en
calen més. Per això, l’ICAA fa una
crida a totes les famílies que pu-
guin fer aquest gest solidari i com-
promès. Per tal d’aconseguir la
fita que cap nen o nena de menys
de 6 anys estigui en un centre, ca-
len especialment famílies que pu-
guin destinar als infants una gran
dedicació i que tinguin flexibilitat
en els seus horaris. 

Per altra banda, també són
necessàries famílies que es pu-
guin constituir en Unitat Convi-
vencial d’Acció Educativa (UCAE).
Per constituir aquestes unitats, cal
que les persones que volen rea-
litzar l’acolliment tinguin titulació,
formació i experiència en l’àmbit
de la infància i l’adolescència per
tal de poder atendre infants i
adolescents amb necessitats edu-
catives especials, malalties crò-
niques o trastorns de conducta i
grups de germans.

L’acolliment familiar,
un gest solidari i compromès

» La Generalitat busca un centenar de famílies acollidores per a nens i nenes d’entre 0 i 6 anys

PRIMER PAS
Presentar la sol·licitud d’acolliment i els 
documents requerits a una de les seus 
territorials de l’ICAA o a una Institució 
Col·laboradora d’Integració Familiar.

SEGON PAS
Inici del procés de formació i valoració: 

inclou mínim dues entrevistes individuals 
i una entrevista al domicili.

TERCER PAS
Elaboració de l’informe psicosocial, 
el qual descriu les característiques de la família,  
el tipus d’acolliment més idoni i determina 
el perfil de l’infant susceptible de ser acollit.

QUART PAS
Cerca de la família més idònia per a l’infant.

CINQUÈ PAS
L’últim pas consisteix a posar en marxa 
el pla d’acoblament. Es tracta d’un 
procés d’acostament progressiu 
entre l’infant i la família acollidora.

Què cal fer per acollir?

El Departament de Treball, Afers Socials i Famílies ha dissenyat un pla per aconseguir més famílies d’acollida. Foto: Arxiu

acolliment.gencat.cat
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Pàgines especials
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EQUIPAMENTS4El conseller de
Justícia, Carles Mundó, va anun-
ciar a principis de mes a la co-
missió de Justícia del Parlament
que la presó Model tancarà les se-
ves portes de forma definitiva el
pròxim 8 de juny. 

La data escollida significa que
la primera jornada sense presos
serà el 9 de juny, el dia en què es
compliran 113 anys de l’obertura
de la presó. D’aquesta manera es
posarà fi a un serial que haurà du-
rat dècades i que s’havia anat
ajornant de forma reiterada a
causa dels incompliments polítics,
tot i la insistència de les reivindi-
cacions veïnals. Precisament, els
veïns han rebut amb molta satis-
facció el tancament definitiu del
centre. El president de l’Associa-
ció de Veïns de l’Esquerra de l’Ei-
xample, Toni Colomina, afirma a
Línia Eixample que estan “molt
contents perquè és la gran notícia
dels últims anys com a associació
de veïns”. Colomina elogia la pre-

disposició del conseller Mundó i
remarca “la seva valentia i deter-
minació”. “Fa 32 anys que sóc a
l’associació de veïns i el conseller
Mundó és l’únic que ens ha rebut
i ha atès les nostres reivindica-
cions”, conclou Colomina.

Durant la seva compareixen-
ça a la Comissió de Justícia,
Mundó va afirmar que el tanca-
ment de la Model suposa una
“oportunitat per reordenar” el
sistema penitenciari català. Se-
gons va detallar el conseller, ja
s’han tancat el geriàtric, la unitat
psiquiàtrica i les galeries 5 i 6 i es
continuen traslladant presos. El
dia abans de les explicacions de
Mundó van sortir de la presó un
total de 29 presos que van ser
traslladats als centres de Brians
1 i 2 i de Puig de les Basses. 

RECORREGUT HISTÒRIC
D’altra banda, el Departament
de Justícia organitzarà unes jor-
nades de portes obertes per aco-

miadar el penal centenari a par-
tir del juliol i fins al pròxim mes de
novembre. 

Sota el títol ‘La presó Model
ens parla. 113 anys. 13 històries’,
la iniciativa permetrà que el ciu-
tadà pugui conèixer l’evolució de
la presó a partir de persones que
l’han patit. Això serà possible grà-
cies a un recorregut per sentir i
olorar espais de l'arrossinada Mo-
del, des de les seves galeries, l'em-
blemàtic panòptic o la paqueteria
on van assassinar Puig Antic a ga-
rrot vil.  La visita tindrà una hora
de durada i es farà en grups reduïts
de 20 persones. L’entrada serà
gratuïta, tot i que serà necessari
demanar cita prèvia abans a tra-
vés del web de la Generalitat o a
l’entrada del centre. “Hi ha mol-
tes persones que ens han expres-
sat el seu interès per visitar la Mo-
del per dintre. La visita pot ser una
vivència especial i una manera d'a-
comiadar aquest centre repres-
sor”, va concloure Mundó.

La Model tancarà definitivament
les seves portes el 8 de juny

» L’AVV Esquerra de l’Eixample: “És la millor notícia dels últims anys”
» La Generalitat organitzarà visites per conèixer la història del centre

Ferits greus dos ciclistes
en dos accidents diferents

MOBILITAT4L’última setmana
d’abril es pot considerar una
setmana negra al districte en
relació a la mobilitat en bicicle-
ta. I és que dos ciclistes van que-
dar ferits greus després de patir
dos accidents greus els passats
dies 25 i 27.

El primer accident es va pro-
duir al carrer Enric Granados  en-
tre un ciclista i un patinador,
quan tots dos van topar amb
molta força per motius que es
desconeixen. El jove, de només
22 anys, que anava amb la bici-
cleta va ser el que va sortir més
malparat del xoc, ja que va patir
un traumatisme cranoencefàlic

amb pèrdua de coneixement,
segons va informar Betevé. Va ser
traslladat en estat greu a l’Hos-
pital Clínic. El  patinador, per la
seva banda, va ser ingressat al Sa-
grat Cor en estat menys greu.

D’altra banda, dos dies més
tard un altre ciclista va quedar
en estat molt greu després de
ser atropellat per un autocar,
que no va poder esquivar-lo, a
la Gran Via a l’altura del carrer
de Girona. Segons va informar
Betevé, un testimoni de l’acci-
dent va explicar que el ciclista,
que va ser traslladat a l’Hospi-
tal Clínic, s’hauria saltat un se-
màfor en vermell. 

La Model tancarà les seves portes molt aviat. Foto: Cristian López

L’Ajuntament ha ordenat tancar
136 pisos turístics aquest 2017

TURISME4L’Ajuntament ha or-
denat durant aquest 2017 tancar
136 pisos turístics il·legals al dis-
tricte. L’Eixample és el segon dis-
tricte, només superat per Ciutat
Vella -allà s’ha ordenat tancar 220
pisos-, on el consistori ha obert
més ordres de cessament d’activi-
tat a pisos turístics de la ciutat.

A banda d’ordenar aquests
tancaments, l’Ajuntament tam-
bé ha obert 283 expedients a pi-
sos turístics del districte durant
aquest 2017. D’altra banda, l’A-
juntament també ha anunciat

recentment, fruit de l’acord amb
ERC, que ha doblat l’equip d’i-
dentificadors de pisos turístics
il·legals al conjunt de la ciutat,
que ha passat de 20 a 40 perso-
nes “per ser encara més eficients
i eficaços en la detecció de l’oferta
submergida”. La tinent d’alcalde,
Janet Sanz, va reivindicar que
“l’Ajuntament té un cos específic
per actuar”, mentre que Jordi Co-
ronas, regidor d’ERC, va desta-
car que “la regulació i el control
és molt necessari per posar fi a
discursos turismofòbics”.

En marxa les obres del nou
auditori de l’Escola Industrial
PATRIMONI4El Paranimf de l’Es-
cola Industrial, tancat des del
1929, tornarà a obrir les seves por-
tes el 2019 reconvertit en l’Audi-
tori Albert Einstein, en honor a la
visita que l’autor de la teoria de la
relativitat va fer el febrer de 1923
en aquest recinte convidat per la
Mancomunitat de Catalunya. I
és que a principis de mes es van
posar en marxa les obres de la
transformació d’aquest espai que
impulsa la Diputació amb una in-
versió de cinc milions d’euros.

Així doncs, la reforma preser-
varà l’arquitectura de l’autor ori-
ginal, Joan Rubió i Bellver, que fou
regidor de l’Ajuntament, arqui-
tecte de la Diputació i deixeble

d’Antoni Gaudí. Rubió arquitec-
te de la Casa Golferichs, també va
col·laborar en la construcció de la
Sagrada Família i la Casa Batlló,
entre d’altres.

Un cop feta la reforma, la sala,
que tindrà una capacitat per a 578
persones, estarà dividida en tres
zones: la platea, l’amfiteatre i l’es-
cenari. L’espai estarà coronat per
una gran llanterna central i una co-
berta piramidal. El diputat de
Presidència, Serveis Generals i
Relacions amb la ciutat de Barce-
lona de la Diputació, Jaume Ciu-
rana, ha afirmat que el nom d’Al-
bert Einstein servirà per relligar “la
tradició cultural i científica” del Re-
cinte de l’Escola Industrial. 

Espectacle | Les Teresines reviuen al Teatre Coliseum
El Teatre Coliseum va ser l’escenari el passat 7 de maig d’una festa per celebrar els
25 anys de les populars Teresines a TV3. Per celebrar el quart de segle, La Cubana,

responsable d’aquell èxit televisiu, va organitzar una ‘Teresinada popular’, una 
marató amb la projecció dels 13 capítols de la sèrie i diferents actuacions musicals. 

L’Eixample, el segon districte on hi ha més pisos turístics il·legals. Foto: Arxiu

Un dels accidents va tenir lloc a la Gran Via amb Girona. Foto: Google Maps
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Sovint s’ha volgut descriure
l’independentisme com un
moviment únicament lli-

gat a un sentiment, a una ideo-
logia, reduint-lo a una simple
qüestió de patriotisme. S’ha pre-
sentat la independència com
l’únic objectiu, gairebé l’obses-
sió, d’un grup d’eixelebrats molt
tossuts que no saben parlar de
res més i que utilitzen la inde-
pendència com una cortina de
fum per evitar parlar d’altres
temes realment importants.

La realitat, però, ens demostra
que és tot el contrari. Els qui som
independentistes no ho som per-
què sí, per canviar de bandera i
prou. No entenem la indepen-
dència com un fi en si mateix,
sinó com un mitjà, un instrument,
una oportunitat per avançar.

Si parlem d’independència
no és per evitar parlar de les re-
tallades, de la corrupció, de l’ín-
dex d’atur, de les pensions o de
la manca d’infraestructures, no.
Precisament parlar d’indepen-
dència vol dir parlar de tot això,
perquè és disposant de les eines
de què disposen tots els estats, ni
més ni menys, com podrem
afrontar els reptes socials actuals
amb molta més seguretat i ga-
ranties. La independència no és
un tema més, és l’instrument per
replantejar, des de zero, tot allò
que avui no funciona.

Ser independents no vol dir
altra cosa que poder prendre,
des d’aquí, les decisions sobre
les matèries que ens afecten.
Vol dir disposar de les pròpies
eines i estructures per gestio-

nar els propis recursos, amb el
servei públic al ciutadà com a
únic objectiu i prioritat. Molts, i
especialment els més joves,
veiem la construcció d’un nou
estat com l’eina per assolir ma-
jors oportunitats a nivell labo-
ral, educatiu i social.

Fa uns anys es deia que la
independència era una utopia.
Avui en dia, la utopia és creure
que un estat demofòbic com
Espanya pugui arribar a can-
viar. Reclamar la independèn-
cia de Catalunya ja no és una
qüestió d’ideologia política o
sentiments. És, bàsicament,
una qüestió de pragmatisme,
d’il·lusió i d’horitzó de futur.

Pere Miralles i Mestre
Estudiant universitari

Opinió

Construir un nou estat esdevé una eina essencial 
per repensar i canviar tot allò que avui no funciona

L’objectiu i l’instrument

Gran Festa Major dels Castellers
de la Sagrada Família

CASTELLS4La colla dels Cas-
tellers de la Sagrada Família va
aprofitar la diada castellera de la
Festa Major del barri per con-
solidar-se com a colla de 8.

Els locals van aconseguir
descarregar el segon 4 de 8 de la
temporada, que és el vuitè de la
seva curta història -van néixer
fa 3 anys-. La jornada va arren-
car a les 12 del migdia davant de
la Sagrada Família amb els Cas-
tellers de Sabadell i els Castellers
de Cornellà com a colles convi-
dades. La ronda de pilars va do-
nar el tret de sortida. Tot seguit,
la colla va aconseguir descarre-

gar el 4 de 8 sense massa pro-
blemes, després d’un primer
intent fallit. El següent objectiu
va ser el 5 de 7, que la colla va
descarregar amb algun petit
tremolor. A la tercera ronda va
arribar el torn d’un castell em-
blemàtic pels Castellers de la Sa-
grada Família, el 3 de 7ps. 

Així doncs, els de la camisa
verda es consoliden com una de
les millors colles emergents de
la ciutat i de Catalunya i encaren
el calendari de la temporada
amb optimisme i amb possibi-
litats de millorar les seves últi-
mes grans actuacions.

INFRAESTRUCTURES4El govern
municipal va poder comprovar el
passat 3 de maig el malestar
dels veïns de les Glòries per l’a-
nunci de l’aturada de les obres de
la plaça. Uns 200 veïns van om-
plir a vessar l’auditori de la fa-
cultat de Comunicació del Po-
blenou de la UPF per fer públi-
ques les seves queixes pels pro-
blemes que pateix el projecte de
reforma d’aquesta plaça que
uneix l’Eixample i Sant Martí.

L’Audiència Pública va arren-
car amb la intervenció de la tinent
d'alcalde d'Urbanisme, Janet
Sanz, que va afirmar que la deci-
sió d’aturar les obres i rescindir el
contracte a l’empresa era “la
menys dolenta”. “Negociar el con-
tracte i modificar-lo hauria pogut
ser il·legal, ja que l’empresa plan-
tejava un increment de preu molt
per sobre del que marcava el
contracte”, va afegir Sanz.

Després de Sanz va arribar el
torn d’Ángel Sánchez, el direc-
tor general de Bimsa. Sánchez va
defensar que l’obra, des d’un
punt de vista tècnic, estava ben
feta, però va afegir que es feia
“de forma lenta i no conforme al
contracte”.

Posteriorment va arribar el
torn dels veïns. La primera inter-
venció, d’una veïna, va ser pre-

guntar si el segon túnel estava in-
clòs en les explicacions d’obres i
calendari -obres acabades el
2020- que havia donat Sanz. La
intervenció, molt celebrada pel
públic, va obtenir resposta dels
mateixos veïns amb un llarg “No-
oooo!”. I és que la construcció del
segon túnel, que l’Ajuntament
va posar en dubte fa més d’un any,
va ser el tema on els veïns van
mostrar més insistència.

La següent intervenció va anar
en la mateixa línia. Un veí va re-
treure als representants munici-
pals no haver parlat del segon tú-
nel i va denunciar que “la plaça de
les Glòries és un dels espais ma-
leïts de la ciutat. Estem marginats
i, amb el segon túnel, 3.500 veïns
estem deixats de la mà de Déu”. A

banda del segon túnel, els veïns
també van expressar el seu rebuig
a l’aturada de les obres, van de-
manar més informació sobre el
cost d’aquesta aturada i es van pre-
guntar quina seguretat té el govern
que amb la nova adjudicació no es
tornin a produir sobrecostos. En
el seu torn de rèplica, Sanz es va
limitar a dir, sobre la qüestió del
segon túnel, que l’Ajuntament
“estudiarà totes les opcions”.

INVESTIGACIÓ DEL SÍNDIC
D’altra banda, el Síndic de Greu-
ges, Rafael Ribó, ha obert fa
unes setmanes una investigació
per conèixer la repercussió que
pot tenir la rescissió del con-
tracte amb l’empresa i la para-
lització de les obres.

Els veïns de les Glòries expressen
el seu malestar amb l’Ajuntament

Una imatge de l’Audiència Pública del passat 3 de maig. Foto: Línia Eixample

Una imatge d’arxiu d’una actuació de la colla. Foto: Castellers Sagrada Família
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URBANISME/ Representants de les diferents entitats veï-
nals del districte de Ciutat Vella i la FAVB van llençar un
crit d’alerta el mes passat, en ple judici del cas Palau, en
relació al projecte de construcció de l’hotel del Palau de
la Música, actualment paralitzat.

En una compareixença davant dels mitjans des de la
seu de la FAVB, els representants veïnals van demanar a
l’actual Ajuntament que posi “llums i taquígrafs” a les ges-
tions sobre la retirada del Pla General Metropolità (PGM)
que buscava facilitar la construcció de l’hotel i que encara
continua vigent. Consideren que el projecte “desvaloritza
l’urbanisme del casc antic de Barcelona”. La veu cantant
de la reivindicació la va dur l’exregidora de Ciutat Vella du-
rant l’època que el cas de l’hotel va començar a prendre
forma, Itziar González, i que va dimitir després de no
poder aturar-lo. “Fa dos anys que hi ha l’actual govern i la
modificació del PGM que permet l’hotel segueix vigent.
Ens consta que políticament el volen frenar i volem saber
qui ho està fent”, va afirmar Gonzàlez, al mateix temps que
va exigir “un seguiment de què s’està fent”. “Hi ha una ar-
quitectura administrativa que s’ha de fiscalitzar i volem
saber quins gerents portaran la voluntat política expres-
sada en el Ple a una realitat satisfactòria”, va concloure.

Els veïns demanen l’aturada definitiva 
de les obres de l’hotel del Palau POLÈMICA/ El passat 24 d’abril l’Ajuntament va anunciar

que rescindeix el contracte de les obres dels túnels de la pla-
ça de les Glòries i que aquesta decisió farà que els treballs
en aquest espai s’aturin entre 8 i 12 mesos.

Aquesta decisió ha generat una certa preocupació en
les associacions de veïns que viuen al voltant de la plaça.
De fet, els veïns del Fort Pienc, el Poblenou, el Clot-Camp
de l’Arpa i la Sagrada Família han publicat un comunicat
conjunt on reclamen que es completin els informes tèc-
nics i jurídics per depurar responsabilitats. En el text tam-
bé insten el consistori a tramitar “amb la major celeritat, ri-
gor tècnic i jurídic, transparència i consens” la modificació
del pla, però que això no impliqui l’aturada de projectes
com el parc Canòpia, els habitatges i els equipaments pú-
blics projectats i la unió del tramvia per la Diagonal.

Preocupació per l’aturada 
de les obres de les Glòries

La FAVB promou una visió feminista dels barris i la ciutat amb el Fòrum Veïnal de Dones

Les dones es fan sentir
FEMINISME/ “Barcelona no serà justa ni
democràtica fins que no esdevingui la ciu-
tat de les dones, fins que no es faci sentir
amb força el seu anhel d’igualtat”. Sota
aquesta màxima, la Federació d’Associa-
cions de Veïns de Barcelona (FAVB) va or-
ganitzar, els dies 5 i 6 d’aquest mes, el
Fòrum Veïnal de Dones, unes jornades
que es van celebrar al Centre cultural Te-
resa Pàmies, a l’Esquerra de l’Eixample. 

Les jornades van arrencar divendres  5
a les set de la tarda amb una performance
a càrrec del col·lectiu L’Artèria, que va ser-
vir per donar pas a la presentació del
fòrum. Tot seguit, la historiadora Isabel
Segura va encarregar-se de la conferèn-
cia inaugural i la primera jornada es va
cloure amb un altre espectacle, aquest
cop de la mà de la Coral de dones de la
Flor de Maig. 

L’endemà, a dos quarts de 10 del
matí, van començar a fer-se els primers
tallers, que van tractar assumptes rela-
cionats amb la cura del cos, l’“economia
de vida” i posteriorment se’n van fer dos
més dedicats a fomentar el respecte pel
barri i per la ciutat, respectivament. Tot
seguit, el plenari de la trobada va servir
per debatre les conclusions del fòrum i,
un cop aquestes van estar establertes, es
va fer l’últim acte, de caràcter molt emo-
tiu, amb un record especial o “donatge” a
Teresa Pàmies. 

“LA CIUTAT AMB ULLS DE DONA”
Aquesta trobada suposa un pas més per
fomentar la mirada cap als barris barcelo-
nins “amb ulls de dona”, les quals “són al

cor de tots els problemes de la ciutat i del
país”, destaquen des de la FAVB. “Per im-
pulsar totes les lluites socials, democràti-
ques o mediambientals en què ja som
moltes vegades força motriu, necessitem
aplegar-nos de nou com a dones cons-
cients, lliures i determinades”, afegeixen. 

Per tot plegat, des de la federació con-
sideren que les dones “necessiten prendre
la paraula”, a més d’adonar-se de la seva
“capacitat transformadora” per tal de
“mirar la realitat i somniar la ciutat” que
volen bastir. 

Per altra banda, la FAVB posa de mani-
fest com “la degradació del mercat labo-
ral” afecta “especialment” les dones, en
tant que “majoritàries en el col·lectiu de
treballadors pobres”. En aquesta línia, as-
seguren que la destrucció de l’estat del
benestar i el desmantellament dels ser-
veis públics recauen sobre les esquenes
de les dones. 

VIOLÈNCIES
Per últim, la federació també relaciona
aquesta situació amb la violència mas-
clista. “Seguim sent el centre de totes les
violències”, expliquen des de la FAVB en
boca del col·lectiu femení, unes violències
que van “des dels crims de gènere fins al
tràfic de persones i l’explotació”. 

És per tots aquests motius que la FAVB
considera molt important la celebració
del Fòrum Veïnal de Dones, ja que “busca
contribuir a una nova embranzida del mo-
viment veïnal i a la seva lluita per la ciutat
democràtica des de les capacitats, l’ener-
gia i la mirada rebel de les dones”.
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CONVIVÈNCIA/ La futura ober-
tura d’una mesquita al barri de la
Prosperitat, a Nou Barris, ha ge-
nerat una certa divisió entre els
veïns de la zona.

De fet, el passat 20 d’abril es va
fer una manifestació des del lloc
on s’ha d’obrir el centre fins a la seu
del Districte. Els seus organitzadors
van defensar que el seu rebuig a
l’espai obeeix a motius “legals i ur-
banístics”. Tot i això, a la marxa tam-
bé hi van ser presents integrants
de partits i grups racistes.

D’altra banda, dies abans d’a-
questa marxa, diferents associa-
cions, entre elles la FAVB, van fer
públic un comunicat per defensar
l’obertura del centre.

Divisió veïnal 
a la Prosperitat
per una mesquita

INFRAESTRUCTURES/ L’Associació de
Veïns de Sant Andreu Sud ha dit prou.
Cansats de conviure des de fa més d’una
dècada amb el projecte de les obres del
TGV de la Sagrera, un projecte que “se-
para els barris i els degrada”, l’associació
ha engegat una campanya per denun-
ciar el que els veïns anomenen forat de
la vergonya. 

L’objectiu d’aquesta iniciativa, que han
impulsat a través del portal Change.org, és
instar tant l’Ajuntament com la Generali-
tat a donar prioritat a la finalització de les
obres i pressionar el ministeri de Foment
perquè compleixi  amb tots els seus com-
promisos.

L’entitat ha publicat un manifest, que
també ha fet arribar a les tres institucions,

en el qual exposa les raons per les quals
demana que es desbloquegi “una obra
que ningú ha demanat, de la qual no s'en-
treveu el final i que condemna el barri a
presoner d'un mur que converteix la zona
en un cul de sac abocat a l'oblit i l'abandó”.

És per això que, en quatre punts, l’as-
sociació exigeix reclamar a Foment “la re-
presa immediata de les obres, així com la
seva finalització en terminis coherents i
raonables”, demana que l’espai de les
obres estigui “cuidat, net i vigilat” i que s’a-
consegueixin “de manera urgent i per les
vies que calguin” els permisos per poder
actuar als punts on l’obra està més avan-
çada. L’associació acompanya la seva cam-
panya amb un vídeo penjat a YouTube on
mostra el deteriorament de les obres.

Clam dels veïns de Sant Andreu Sud 
per acabar amb el forat de la Sagrera

POBRESA/ La Xarxa d'Atenció a
Persones sense Llar impulsa, un
any més, el recompte de persones
que viuen als carrers de la ciutat.

El recompte, que compta amb
el suport de l’Ajuntament, es farà
durant el vespre del dia 17 i fins a
la matinada del dia 18. Enguany,
l’organització espera aconseguir
uns 1.100 voluntaris, superant la xi-
fra dels 930 que hi van participar
l’any passat. Els resultats del 2016
van ser que hi ha 941 persones que
cada nit dormen al carrer.

Durant la presentació, la ti-
nent de Drets Socials, Laia Ortiz, va
dir que això és “una crida als veïns
perquè demostrin que estan a
l'alçada i es comprometin”.

El recompte de
persones sense
sostre, el dia 17 

La FAVB fa una crida en defensa 
d’unes residències dignes

GENT GRAN/Unes residències as-
sistides per a gent gran on es
pugui viure dignament. Aquest és
l’objectiu d’una de les darreres cri-
des que ha fet la FAVB, que a través
del seu departament de Sanitat ha
impulsat un manifest per demanar
que els centres on viuen desenes
de milers d’avis i àvies reuneixin
uns mínims perquè aquestes per-
sones visquin dignament. La ini-
ciativa, que està penjada al portal
web de la federació, busca recollir
el màxim de suports possibles per
exigir al Consorci de Serveis Socials
de Barcelona, integrat per la Gene-
ralitat de Catalunya i l'Ajuntament
de Barcelona, que vetlli perquè
aquests equipaments siguin de
qualitat.

La FAVB denuncia que, degut
al fet que la majoria d’aquestes re-
sidències les gestionen empreses
privades amb ànim de lucre, con-
templen l’atenció a les persones
grans com “un negoci en dreti-
ment de la seva atenció i el seu
benestar”. Per aquest motiu, la fe-
deració creu que cal fer tot el pos-
sible perquè aquests centres
siguin “de gestió pública”, que
“s’augmentin els recursos per ga-
rantir una atenció de qualitat i uns
bons programes de rehabilitació” i
que “s'elabori un pla general parti-
cipatiu que defineixi les necessi-
tats d'aquest col·lectiu”.

En aquest manifest, que adre-
cen tant al Parlament com a la Ge-
neralitat, la FAVB explica que les
dades d’aquest any diuen que, a
tota la ciutat, hi ha 193 residències
assistides on hi viuen més d’11.200
persones. La federació critica que,

tot i que algunes són equipaments
públics, la gran majoria les gestio-
nen companyies privades, algunes
de les quals no es dediquen única-
ment a això. De fet, la FAVB diu que
alguns d’aquests centres estan
gestionats per empreses que es
dediquen a la construcció, i que
moltes d’aquestes companyies,
quan guanyen els concursos de
gestió, acomiaden bona part del
personal que assisteix els residents.

La FAVB també adverteix que,
tot i que el Consorci de Serveis So-
cials de Barcelona (integrat per l’A-
juntament i per la Generalitat)
s’encarrega de controlar i supervi-
sar l’activitat de les empreses ges-
tores, a la pràctica la majoria
d’aquestes opten per aplicar “polí-
tiques empresarials on es priorit-
zen els beneficis econòmics en
detriment de la qualitat i el benes-
tar”, una manera d’actuar que fa
que els familiars dels usuaris s’ha-
gin queixat reiteradament per la
mala qualitat del menjar o la
manca de personal, entre altres.

Per aquest motiu, al final del
text, la FAVB recull un seguit d’exi-
gències que han traslladat als orga-
nismes públics. La federació
demana que s’augmentin els re-
cursos destinats a les residències,
però que aquests repercuteixin en
els usuaris, que es faci una gestió
pública d’aquests equipaments
amb un control públic del seu ús, la
creació de mecanismes de partici-
pació que integrin familiars i veïns i
que s’elabori un pla general (amb
participació dels veïns) que defi-
neixi les necessitats de la gent gran
perquè pugui viure dignament.

HABITATGE/ Plantar cara al lobby
immobiliari. Aquesta és la gran
raó que ha motivat la creació
del Sindicat de Llogaters, una
entitat que es va presentar el
passat dia 12 a un Casinet
d’Hostafrancs pel de gom a gom
i que en el seu manifest funda-
cional defensa “el dret a l’habi-
tatge i un lloguer assequible, es-
table, segur i digne”.

Els promotors de la iniciativa,
un grup de veïns que tenen el su-
port de més d’una desena d’en-
titats i associacions, van dir que
el seu primer gran objectiu és
acabar amb la Llei d’Arrenda-
ments Urbans (LAU), vigent des
de l’any 2013.

El Sindicat de
Llogaters omple
el Casinet
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Cor Eixample reviu la història
de la mà de la Fira Modernista

» La tradicional mostra tindrà lloc del 26 al 28 al carrer Girona
» Se celebrarà en el marc de la Festa Major de la Dreta de l’Eixample

Picada d’ull del Tapantoni 
a les tapes vegetarianes

TAPES4Fins al 28 de maig, Sant
Antoni Comerç (SAC) celebra
una nova edició del Tapantoni.
Enguany, la novetat més impor-
tant és la inclusió de propostes
gastronòmiques pensades per
als vegetarians. D’aquesta ma-
nera, la ruta de tapes caracterís-
tica del barri de Sant Antoni farà
un pas més enllà i s’obrirà a un
públic cada cop més nombrós. 

En aquest sentit, dels 44
participants al Tapantoni, 12
inclouran una tapa vegetariana,
a banda de la seva habitual.
Com en l’edició anterior, el preu
de les tapes amb beguda és de
2,50 euros i el dels menús es-
pecials serà de 25 euros. 

Tota aquesta informació està
detallada en un desplegable que
els establiments comercials as-
sociats a Sant Antoni Comerç es-
tan repartint pel barri. 

Com cada any, el Tapantoni
també ofereix concursos. En un,
els participants podran votar
l’establiment amb la millor tapa
o menú mitjançant unes butlle-
tes repartides entre els establi-
ments participants i, per altra
banda, s’oferirà un premi de
1.000 euros en vals de compra.

Des de SAC conviden als
ciutadans a “fer un tomb per un
barri comercial per excel·lència”
on els nous locals conviuen
amb els de tota la vida.

Les marquesines del Dominical
del Llibre generen polèmica

SANT ANTONI4Els llibreters
del Mercat Dominical del Llibre
estan ultimant l’acord amb l’A-
juntament per tal de finalitzar
l’adequació de l’espai. Malgrat
estar “d’acord en els punts bà-
sics”, tal com explica a Línia Ei-
xample el president del mercat,
Joan Mateu, hi ha alguna qües-
tió que està dificultant el procés. 

Una d’elles i la principal és la
instal·lació de noves marquesi-
nes al mercat dominical. A prin-
cipis de mes, el consistori va pre-
sentar als llibreters la seva pro-
posta de marquesines. Però

aquestes, tanmateix, no acaben
de convèncer els llibreters. “Són
molt maques però creiem que
són poc eficients”, assegura Ma-
teu, que avisa que amb elles co-
rren el risc de patir “goteres”. 

Els llibreters encara estan
pendents de veure el sistema de
marquesines proposat, tal com
els va informar a la reunió mem-
bres de l’Ajuntament. “Volem
que hi posin seny, ja que no és
tan complicat”, lamenta Mateu,
que alerta que no volen haver
d’acabar recorrent a cap tribunal.
“Volem que això acabi ja”, diu.  

Èxit del Mercat Tradicional
Català de l’Eix Sagrada Família
FIRA4L’Eix Sagrada Família
va tornar a omplir el carrer Pro-
vença, entre Marina i Castillejos,
amb el seu Mercat Tradicional
Català els passats 29 i 30 d’abril.

Des de l’associació comercial
destaquen a aquesta publicació
que la mostra “va ser tot un èxit”
i que va aplegar “un gran nom-
bre de visitants”, els quals van
poder gaudir de tallers d’arte-
sania, les exhibicions i especta-
cles, una fira de productes arte-
sans i de les diverses atraccions
i jocs infantils que hi havia ins-
tal·lades perquè els més petits de
la casa no s’avorrissin. 

El fet que aquell cap de set-
mana fos el pont de l’1 de maig

no va ser impediment perquè la
mostra aplegués molts visitants.
A més, el temps va acabar res-
pectant l’activitat. 

Aquest mercat, com cada
any, va posar èmfasi en els pro-
ductes de proximitat, sostenibles
i de quilòmetre zero, seguint la
tendència global en el món del
comerç i l’aposta que ha fet la
Fundació Barcelona Comerç per
aquest tipus de productes.

Per altra banda, l’associa-
ció ja prepara la tercera edició
del Tapitast, la seva ruta de ta-
pes que va néixer l’any passat i
que es reeditarà per la bona
acollida que ha tingut entre els
restauradors i els clients. 

Associacionisme | Fundació Comerç Ciutadà s’adhereix a RETAILcat
L’associació que representa els eixos comercials de ciutats com Tarragona, Olot, Figueres, 

Granollers, Mataró, Sabadell, Vic i Terrassa, Fundació Comerç Ciutadà, s’ha adherit a 
RETAILcat, una entitat que ja aplega més del 30% de les petites botigues catalanes, les 

quals donen feina a la meitat dels treballadors que el sector té a tot Catalunya. 

El Mercat Dominical del Llibre és un referent a la ciutat. Foto: Facebook

DINAMITZACIÓ4Si hi ha algu-
na ciutat del món que persona-
litzi el Modernisme, aquesta és
Barcelona. Però si hi ha alguna
zona de la ciutat que el representi
al cent per cent, aquesta és l’Ei-
xample. És per aquesta raó que
fa 13 anys que Cor Eixample va
decidir celebrar una mostra en
record d’una època intensa de
creació artística. 

Es tracta de la Fira Moder-
nista, que tindrà lloc del 26 al 28
de maig al carrer Girona, entre
la Diagonal i Diputació –i no
Consell de Cent, com en anys an-
teriors–, i al Mercat de la Con-
cepció. Una activitat que s’em-
marca en la Festa Major de la
Dreta de l’Eixample, que co-
mença dos dies abans. 

Els organitzadors esperen
més visitants que l’any passat,
gràcies a l’ampliació de la fira i
al nombre entitats que hi col·la-

boraran, que també ha crescut,
cosa que “omple de satisfacció”
la junta de Cor Eixample.  

La Fira Modernista tornarà a
comptar amb les activitats que
l’han feta gran els últims anys,
com ara l’Automatàrium, una
instal·lació teatral inspirada en
els autòmats escurabutxaques de
tipus recreatiu construïts a finals
del segle XIX i principis del XX.
Tindrà lloc divendres 26 a Gi-
rona, entre Mallorca i Diagonal,
durant la tarda. 

Per altra banda, la mostra
oferirà xerrades divulgatives so-
bre el Modernisme, la seva pet-
jada a Barcelona i altres aspec-
tes interessants de la societat de
finals del segle XIX i principis del
XX. Entre altres, destaca la con-
ferència de Josep Lluís Moya so-
bre la història del banyador,
que també se celebrarà entre el
carrer Mallorca i l’avinguda Dia-

gonal a les sis de la tarda del di-
vendres 26. Seguidament, Cin-
ta Ezquerro parlarà sobre la
il·lustració gràfica durant el pri-
mer quart del segle XX, al mateix
escenari. Aquestes xerrades ani-
ran acompanyades de rutes i
visites guiades als edificis mo-
dernistes més característics. 

De fet, segons explica el pre-
sident de Cor Eixample, Xavier
Llobet, “enguany la fira girarà al
voltant de la figura de Puig i Ca-
dafalch”, sobre la qual es faran
activitats especials. 

Una altra de les activitats
emblemàtiques de la fira és la bi-
cicletada Modernista, que se ce-
lebrarà diumenge 28 a partir de
les nou del matí des de la Casa
Museu Amatller. La inscripció és
gratuïta, només cal anar-hi ves-
tit d’època. Els organitzadors
diuen que regalaran una foto-
grafia als participants. 

La Fira Modernista és una activitat consolidada de la Festa Major de la Dreta de l’Eixample. Foto: Districte



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 42 95 17
19 | líniaeixample.catMaig 2017



Esports
| 20

líniaeixample.cat Maig 2017

ATLETISME4Adel Mechaal i Es-
ther Guerrero són els dos nous
dominadors de la Milla de la Sa-
grada Família, que es va dispu-
tar per trenta-tresena vegada el
passat diumenge 14.

L’organització havia fet ser-
vir la imatge de Mechaal per pro-
mocionar la cursa i l’atleta de Pa-
lamós no va decebre i no va vo-
ler deixar dubtes de la seva con-
dició de favorit. El corredor del
New Balance va completar la
prova en 4 minuts i 3 segons, una
marca que es converteix en his-
tòrica, ja que rebaixa en un segon
la plusmarca anterior, que tenia
Belal Mansor des de l’any 2009.
El podi masculí el van completar
dos grans noms més d’aquestes
distàncies, Marc Alcalá i Llorenç
Sales, mentre que altres figures
com els corredors del FC Barce-
lona Ibrahim Ezzaydouny i Ar-
tur Bossy van haver de confor-
mar-se amb la quarta i amb la
cinquena posició, respectiva-

ment en una prova que va tornar
a presentar un cartell de luxe.

La cursa femenina va ser
encara més emocionant. La
banyolina Guerrero, companya
de Mechaal al New Balance, va
trencar el domini de cinc victò-
ries consecutives de Solange
Pereira, que es va perdre la
cita. Guerrero va aconseguir la

victòria gràcies a la seva marca
de 4 minuts i 53 segons, tres se-
gons millor que la de Montse
Mas, que va acabar segona, i de
Laura Méndez, tercera en dis-
còrdia. Igual que havia passat en
la categoria masculina, l’atleta
del Barça Ingrid Pino o la ba-
dalonina Míriam Ortiz, es van
quedar fora del podi. 

Els guanyadors, eufòrics al podi. Foto: Claror

Mechaal i Guerrero guanyen la
33a Milla de la Sagrada Família

» L’atleta de Palamós va aconseguir batre el rècord de la prova
» La banyolina va trencar cinc anys de victòries de Solange Pereira

Ezzaydouni i Andrews, els més
ràpids a la Cursa de Bombers

ATLETISME4Ibrahim Ezzay-
douni i Jessica Andrews van ser
els millors. L’atleta marroquí i la
corredora britànica van procla-
mar-se vencedors de l’edició del
2017 de la Cursa dels Bombers,
que va aplegar més de 13.000
participants el passat diumenge
7 de maig.

La prova, una de les curses de
10 quilòmetres amb més atractiu
que es disputen a la ciutat durant
la primavera, va acabar de la
millor manera possible, amb un
esprint final per la victòria en el
qual l’africà (29 minuts i 30 se-

gons) va ser més ràpid que Car-
les Castillejo (29 minuts i 37 se-
gons). El tercer en discòrdia va ser
Abderrahim El Jaafari, que va
aturar el cronòmetre 10 segons
després que Castillejo.

Per la seva banda, Andrews
(dona del ciclista Daniel Martin,
que la va ajudar a preparar la cur-
sa i que la va acompanyar a la ciu-
tat), va completar la prova amb
una gran marca de 32 minuts i 49
segons, superant dues de les
eternes candidates a la victòria, la
badalonina Míriam Ortiz i la
triatleta Sara Löehr.

El CFS Eixample somia amb la
tercera plaça a Segona divisió
FUTBOL SALA4Ni els més opti-
mistes haurien somiat amb una
temporada així. Quan només fal-
ten dues jornades per al final de
la Segona divisió, el primer equip
femení del CFS Eixample s’ha
consolidat entre els cinc millors
equips del campionat en la tem-
porada de debut en la segona mà-
xima categoria estatal.

Les de Cinto García estan pro-
tagonitzant una temporada per
emmarcar, especialment a casa,
on presenten el quart millor ba-
lanç de la lliga amb 9 victòries, 2
empats i només 2 derrotes. Aques-

tes xifres són un pèl inferiors a do-
micili, però l’equip també ha acon-
seguit més victòries (7) que no pas
derrotes (6). Les roig-i-negres
clouran aquesta temporada his-
tòrica en els dos darrers caps de
setmana del mes, rebent l’AE Va-
llirana i visitant el Feme Castelló.

Per la seva banda, el sènior
masculí, que també jugava per pri-
mera vegada a la Divisió d’honor
catalana, tancarà el curs més a
prop de la zona noble que no pas
del descens. Els últims dos partits
seran una visita a Casserres i la vi-
sita de l’Atlètic Sant Joan.

L’FC l’Esquerra acabarà la
lliga en la zona tranquil·la

FUTBOL4Encara queden dues
jornades per al final de la compe-
tició, però els resultats que ha su-
mat l’FC l’Esquerra de l’Eixample
en el darrer mes i mig han evitat
de totes totes que l’equip acabi més
a prop de la zona noble de la tau-
la del grup 10 de Tercera catalana.

De fet, els homes de José
María Soldevila només han guan-
yat dos partits des de principis del
mes passat (3-1 contra el Juven-
tud 25 de septiembre i 1-2 en la

visita al filial del Sarrià), mentre
quehan perdut contra l’Esplu-
guenc B, el Pubilla Casas i el CB
Terlenka. L’altre partit que falta,
contra els MBD Lions, es va sus-
pendre el passat 23 d’abril.

Així, amb els deures fets i
sense cap aspiració més que su-
mar el màxim nombre de punts
possible, l’equip tancarà la tem-
porada amb dos derbis, a casa
contra el Sants B i visitant el
camp del CF Barceloneta.

Bàsquet | El CB Roser comença amb bon peu el camí cap a EBA
Victòria per començar el camí cap a la lliga EBA. El sènior masculí del CB Roser va encetar

amb bon peu la fase final de la Copa Catalunya després de derrotar la UE Sant Cugat (49-64)
el passat dia 13. L’equip defensarà la seva renda en el partit de tornada, el dia 20 a l’Estació

del Nord. Els de Jordi García jugarien la semifinal contra el Salou o contra el Sant Josep.
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AGENDA MENSUAL
agenda@comunicacio21.com

DIJOUS 25 DE MAIG
21:00 Gente bien, la darrera creació de La Cu-

bana, continua sent un èxit de públic. La com-
panyia diu que és el seu primer “musical se-
riós”. / Teatre Coliseum.

DIMARTS 16 DE MAIG
16:15 La XarxaDosDeu, l’Associació Hèlia i

PIAD s’encarregaran d’aquesta xerrada ano-
menada Em divorcio o em separo? on es
tractaran temes jurídics però també de cai-
re més personal. / Casal de barri Espai 210.

DIMARTS 30 DE MAIG
19:30 Arriba la conferència Com cuidar el nos-
tre aparell digestiu, cuidant la nostra ali-
mentació, a càrrec de Noemí Cuenca, pro-
fessora del Grau en Nutrició Humana i Die-
tètica de la URL. / Centre Cívic Urgell.

FINS AL 21 DE MAIG
Matí-Tarda Fins al tercer diumenge d’aquest mes

es podrà visitar l’exposició de la quarta Mos-
tra d’Art Jove del districte, anomenada A tu
també et pot passar. / Biblioteca Sant Anto-
ni - Joan Oliver.

FINS AL 22 DE JUNY
Matí-Tarda Primats és el nom d’un recull de fo-

tografies de Montse Pallàs que mostra els ani-
mals amb una empatia i una mirada intimista,
com si fossin models humans. / Espai de Fo-
tografia Francesc Català-Roca.

DIUMENGE 21 DE MAIG
12:00 Wooow!!! és el nom d’un espectacle in-

fantil, una proposta atrevida i esbojarrada que
barreja el circ, la màgia, el gest i la improvi-
sació. / La Casa Elizalde.

DIMECRES 7 DE JUNY
12:00Mercè Rubí s’encarregarà d’una de les pri-

meres sessions del juny del cicle Lletra peti-
ta - Sac de rondalles, que s’anomenarà  Amb
gust de formatge i que serà per al majors de
4 anys. / Biblioteca Fort Pienc.

DIUMENGE 21 DE MAIG
18:00 Partit de futbol masculí corresponent a

la 33a jornada de Tercera catalana entre
l’FC l’Esquerra de l’Eixample i el filial de la UE
Sants. / Escola Industrial.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Blai Senabre s’encarregarà de la primera
narració del mes que ve, que portarà
per títol Princeses pitipiteses. / Biblio-
teca Sofia Barat.

‘Princeses pitipiteses’, la
primera narració del juny
Dijous 1 de juny a les 18:00

En el marc del cicle de xerrades Cami-
nant pel món, el fotògraf Toni Vives s’en-
carregarà d’aquesta conferència sobre
l’antic Imperi Inca. / Biblioteca Sant An-
toni - Joan Oliver.

El fotògraf Toni Vives parla
sobre l’antic Imperi Inca

Dimecres 31 de maig a les 19:00

En la vintena edició del Docs Barcelo-
na, el festival durarà el doble del que
és habitual i es repartirà per tres
punts del districte. / CCCB, Aribau
Club i Aribau Multicines.

El 20è Docs Barcelona
arrenca el pròxim dia 18

Del 18 al 28 de maig

Partit de futbol sala femení correspo-
nent a la 29a jornada de Segona divisió
entre el CFS Eixample i l’AE Vallirana.
/ Pavelló Santa Isabel.

El CFS Eixample tanca el
curs a casa rebent el Vallirana
Dissabte 20 de maig a les 16:30
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